
Seniorrådet i Gentofte Kommune 

Referat fra Seniorrådets møde den 20. september 2023 

Til stede: Susanne Borch, Alf Wennevold, Susi Alsfelt Riise-Knudsen, Preben Bildtoft, 

Mona Gøthler, Else Ørsted, Birgit Gotenborg og Mogens Nielsen. 

Afbud fra: Steen Borup-Nielsen 

Fra Kommunalbestyrelsen: Anne Hjorth. 

Afbud fra: Katja S. Johansen og Jesper Marcus 

Fra Social & Sundhed: Tina Roikjer Køtter (pkt. 2-5), Sophie Harms og Helle Frederiksen (referent). 

Afbud fra: Helene B. Rasmussen. 

1. Omvisning på plejehjemmet Rygårdcentret 

Forstander Berit Kronby og Heidi Kümpel-Clemmensen, daglig leder/tværgående funktioner, forestod 

omvisning på plejehjemmet og fortalte om stedet. 

2. Oplæg og prøvesmagning af ugens retter fra Det Danske Madhus 

Helle Scheller og Dorte Borup Jørgensen fra Det Danske Madhus fortalte om ’Det fleksible 

menukoncept’, hvor det er muligt at bestille maden i forskellige forarbejdningsgrader: 

• Klar til at spise – valg af retter fra menukortets udvalg, som er klar til opvarmning og anretning. 

• Sammensæt selv – måltidet sammensættes ud fra hovedretskomponenter, forretter og desserter. 

• Tilbered selv – råvarer leveres, og institutionen står selv for hele madlavningen 

Det Danske Madhus imødekommer også ønsker om diætkost, bl.a. til borgere med dysfagi, hvor maden 

tilpasses i konsistensen blød, gratin eller cremet, og dermed er tygge- og synkevenlig i forhold til 

borgerens tilstand. Retterne lever stadig op til anbefalinger på området og bibeholder måltids-

oplevelsen, blot tilpasset i konsistensen. 

Det vurderes, at 60% af borgerne spiser fra den planlagte menu, 20% en kost for småtspisende, mens de 

resterende 20% kost er henvendt til borgere med særlige forbehold, f.eks. dysfagi. 

Helle og Dorte udleverede informationsmaterialet: 

• Det fleksible menukoncept. 

• Menukort for uge 39-40, hvor plejehjemmet har mulighed for at vælge mellem i alt 20 retter fordelt 

på forretter, kundefavoritter, hovedretter, desserter samt salater. 

• Spiseseddel for dagens prøvesmagning. 

Retterne blev herefter prøvesmagt, og med få bemærkninger udtrykte medlemmerne overordnet set 

tilfredshed med både smag og konsistens, samt at måltiderne var ernæringsmæssigt tilpasset borgerens 

behov. 

Rådet nævnte specifikt, at Tranehaven var udfordret. Sophie Harms svarede, at det var man 

opmærksom på og oplyste desuden, at såfremt der klages, modtager hun rapport herom. Derudover 

bliver der løbende fulgt op på plejehjemmene, bl.a. ved borgertilfredshedsundersøgelser. Næste gang er 

planlagt i 1. kvartal 2024. 

Dorte Borup Jørgensen nævnte, at Seniorrådet altid kunne kontakte hende og inviterede slutteligt 

medlemmerne til at besøge produktionskøkkenet i Albertslund, såfremt de havde interesse deri. 
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Herefter takkede Susanne Borch for den informative gennemgang og muligheden for at prøvesmage et 

så varieret antal retter fra menukortet. 

3. Meddelelser fra formanden og medlemmerne 

Mona Gøthler oplyste, at hun er til stede på Seniorrådets stand ved Rådhusdage alle fire dage, og at 

medlemmerne derfor blot møder ind, når det passer dem bedst, uden en decideret vagtplan. 

Helle Frederiksen uddelte Seniorrådets nye folder til medlemmerne og sørger samtidig for, at denne er 

tilgængelig i Borgerservice og på kommunens biblioteker. 

Susi Alsfelt Riise-Knudsen og Alf Wennevold oplyste, at de deltog ved åbningen af kommunens ’Åbne 

hjælpemiddeldepot’. Begge blev samtidig interviewet til Villabyerne i uge 36 på side 2. 

4. Næste møde – onsdag den 25. oktober 2023 

5. Eventuelt 

Intet under dette punkt. 
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